
 

 

Tale til teknisk gennemgang af beslutningsforslag B 13 

om at afskaffe fantomskatten  
 
 
Tak for ordet. Og tak for invitationen til denne tekniske gennemgang i 

udvalget om beslutningsforslag B 13 om at afskaffe fantomskatten. 

Beslutningsforslaget er fremsat af Det Konservative Folkeparti. 

Jeg må indrømme, at navnet ”fantomskatten” har imponeret mig – det 

giver jo virkelig indtryk af, at der er tale om en helt urimelig beskat-

ning. Et fantom er vel noget uvirkeligt, men spørgsmålet er, om der er 

tale om en uvirkelig skat. Jeg håber, at den tekniske gennemgang kan 

være medvirkende til at give et indblik i, om det nu også er en helt ret-

visende navngivning. 

Beslutningsforslaget 

Beslutningsforslaget går ud på, at denne såkaldte fantomskat – det, der 

i skattetermer retteligt hedder beskatningen af løbende ydelser - skal 

afskaffes.  

Beslutningsforslaget vil medføre, at der i forbindelse med salg af uno-

terede virksomheder ikke skal ske beskatning af sælger af værdien af 

det vederlag, som modtages. Forslaget vil medføre, at sælger i stedet 

beskattes løbende, efterhånden som de enkelte betalinger modtages.  
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Ved beslutningsforslaget pålægges regeringen at udarbejde en prove-

nuneutral ordning, hvor dette sikres. 

Som det vil fremgå ved den teknisk gennemgang, så er det desværre 

ikke så enkelt, som det umiddelbart lyder. 

Afrunding 

Jeg er dog under alle omstændigheder glad for, at Skatteudvalget har 

taget initiativ til denne tekniske gennemgang, hvor der er mulighed for 

at få en mere detaljeret gennemgang af regelsættet og baggrunden for, 

hvorfor regelsættet i dag ser ud, som det gør. Jeg vil derfor give ordet 

videre til kontorchef Lise Bo Nielsen, som vil stå for den tekniske 

gennemgang.  
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